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Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci, prokuratora generalnego RP Krzysztofa Kwiat-
kowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z pismem, które otrzyma³em od samorz¹dowców powiatów oleckiego i go³dapskiego,

zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o ponowne rozwa¿enie decyzji o likwidacji S¹du Rejonowego
w Olecku. Samorz¹dowcy wszystkich gmin le¿¹cych w obrêbie wymienionych powiatów nie kryj¹ swoje-
go niepokoju w zwi¹zku z powy¿sz¹ decyzj¹.

Utrzymanie S¹du Rejonowego w Olecku le¿y w dobrze pojêtym interesie mieszkañców powiatu ole-
ckiego i go³dapskiego. Powstanie tej jednostki w 2004 r. by³o efektem bardzo du¿ego wysi³ku organiza-
cyjnego i finansowego wymienionych powiatów. Gdy spojrzy siê na statystyki, oka¿e siê, ¿e w ci¹gu
czterech lat wp³yw spraw do wydzia³ów cywilnego i karnego s¹du w Olecku wzrós³ mniej wiêcej trzykrot-
nie (wydzia³ cywilny: liczba spraw w 2005 r. to 1 371, a we wrzeœniu 2009 r. – 3 356, a wiêc nast¹pi³
wzrost 2,5-krotny; wydzia³ karny: liczba spraw w 2005 to 819, a we wrzeœniu 2009 – 3 831, czyli na-
st¹pi³ wzrost 4,7-krotny).

Nale¿y zgodziæ siê z argumentacj¹ samorz¹dowców, ¿e likwidacja S¹du Rejonowego w Olecku wp³y-
nie negatywnie na dostêp mieszkañców powiatów do wymiaru sprawiedliwoœci. Dotychczasowa lokali-
zacja S¹du Rejonowego w Olecku w wielu przypadkach skraca czas dotarcia do s¹du i obni¿a koszty
udzia³u mieszkañców gmin powiatów go³dapskiego i oleckiego w procesie. Wielu uczestników postêpo-
wania s¹dowego to ludzie ubodzy. Dodatkowe koszty zwi¹zane z dojazdem uczestników postêpowania
do E³ku stanowi³yby znacz¹cy uszczerbek w domowym bud¿ecie. Argument ten jest szczególnie wa¿ny
wobec faktu, i¿ wymienione powiaty to tereny objête najwy¿szym bezrobociem w kraju.

Likwidacja s¹du w Olecku to równie¿ utrudnienie w funkcjonowaniu licznych instytucji, w tym pro-
kuratury, Policji i innych.

W pe³ni popieram stanowisko Krajowej Rady S¹downictwa wyra¿one w opinii z dnia 9 wrzeœnia
2009 r. w przedmiocie projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ustroju s¹dów powszechnych oraz
niektórych innych ustaw, w której to opinii Krajowa Rada S¹downictwa krytycznie oceni³a projekt znie-
sienia ma³ych jednostek s¹dowych. W ocenie Krajowej Rady S¹downictwa „propozycje zmian nie tylko
nie wp³yn¹ na poprawê funkcjonowania s¹dów, ale doprowadz¹ do chaosu, którego efektem bêdzie po-
gorszenie sprawnoœci postêpowania”. Równie negatywnie na ten temat wypowiadaj¹ siê pozosta³e œro-
dowiska zawodów prawniczych.

Wierzê, ¿e przedstawione przeze mnie argumenty znajd¹ zrozumienie Pana Ministra i bêd¹ kolejnym
g³osem sk³aniaj¹cym do zweryfikowania pogl¹du w sprawie likwidacji ma³ych jednostek orzekaj¹cych,
w tym S¹du Rejonowego w Olecku.

Z wyrazami szacunku
Marek Konopka




